
 

 

 

Medlem af Folketinget Marlene Ambo-Rasmussen (V) har den 4. december 2020 stil-

let følgende spørgsmål nr. S 531 til sundheds- og ældreministeren, som hermed be-

svares. 

 

Spørgsmål S 531: 

”Hvad er ministerens holdning til, hvordan reglerne vedrørende nedfrysning af ube-

frugtede ægceller på ikkemedicinsk indikation bør være?” 

 

Svar: 

Som jeg også redegjorde for under 1. behandlingen af Forslag til folketingsbeslutning 

om forlængelse af nedfrysning af befrugtede og ubefrugtede æg (borgerforslag) (B8), 

mener jeg ikke, at adgangen til opbevaring af nedfrosne æg, der er udtaget på ikke-

ŵediĐiŶsk iŶdikatioŶ til evt. freŵtidig ďrug ;”soĐial freeziŶg”Ϳ, bør udvides.  

 

Jeg mener, det vil være den forkerte vej at gå, da det kan være med til at give et – 

fejlagtigt – indtryk af, at man sagtens kan vente med at få børn til sent i livet. Det er 

ikke et signal, jeg ønsker at sende i et samfund, hvor fertiliteten gennem mange år 

har været dalende, primært fordi vi får børn senere og senere i livet. Hertil kommer, 

at der er større risiko for komplikationer ved en graviditet i en sen alder (biologisk 

set), og det kan have konsekvenser for både mor og barn. 
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